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Remiss avseende Boverkets rapport (2021:27) Översikts- och 
regionplan i en digital miljö 
 

Affärsverket svenska kraftnät (Svenska kraftnät) har tagit del av Boverkets rapport 

och önskar framföra följande att beakta: 

Svenska kraftnät tillstyrker Boverkets förslag om ändring av Plan- och 

byggförordning 2 kap. 5 §  (2011:338). 

Boverkets rapport redovisar bl.a. den digitala hanteringen av riksintressen och  

Boverket har tagit fram en struktur för riksintressen så att de ska hanteras på ett 

gemensamt och likvärdigt sätt.  

Svenska kraftnät ansvarar för det svenska transmissionsnätet för el. 

Transmissionsnätet för el är en mycket viktig infrastruktur i samhället och i 

Svenska kraftnäts uppdrag ingår både driften, förvaltningen och utvecklingen av 

transmissionsnätet utifrån samhällets behov. Transmissionsnätet är inte utpekat 

som riksintresse annat än i mycket begränsad utsträckning. Ett arbete pågår med 

att utreda möjligheten att riksintresseklassa hela transmissionsnätet i syftet att 

bl.a. stärka elnät av nationell betydelse i relation till andra intressen som inte är 

riksintressen samt att öka möjligheterna till avvägningar mot andra riksintressen 

(se bl.a. klimaträttsutredningens slutbetänkande SOU 2022:21).  Att 

transmissionsnätet idag inte är klassat som riksintresse innebär att Svenska 

kraftnäts intressen inte väger lika tungt som riksintressen. 

Svenska kraftnät stöter allt för ofta på att exploateringar (t.ex. bostadsbebyggelse) 

har hamnat för nära våra ledningar vilket inte bara medför risker för människors 

hälsa och säkerhet utan också risker för driftsäkerheten av transmissionsnätet. 

Svenska kraftnät skulle därför redan nu se att både det befintliga 

transmissionsnätet och planerad utbyggnad av transmissionsnätet tydligt redovisas 

i de digitala översiktsplanerna på ett överskådligt och enhetligt sätt. En sådan 

ordning skulle dessutom underlätta för länsstyrelserna i deras arbete med att bl.a. 

samordna statens intressen samt verka för att en bebyggelse inte blir olämplig eller 

ett byggnadsverk olämpligt med hänsyn till bl.a. människors hälsa eller säkerhet 

(se t.ex. 3 kap. 10 § PBL). 
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Ytterligare några korta kommentarer med anledning av Svenska kraftnäts 

användning av digitalt underlag: 

• Svenska kraftnät studerar relevanta översiktsplaner och regionplaner i alla 

ny- och ombyggnadsprojekt så det är ett viktigt underlag. Svenska kraftnät 

är därför positiv till en lägsta-nivå för kommun- och regionplanerarna att 

hålla sig till då det i dag kan vara svårt att använda en del planer som både 

är gamla och svåra att hitta eller inkorporera i den digitala miljö Svenska 

kraftnät jobbar i. 

• Det är viktigt att planhandlingar också går att spara ner för framtiden. Dvs 

det  måste gå att följa till exempel en översiktsplan bakåt i tiden i en ”låst 

version”, inte bara i en digital variant som kontinuerligt ändras. 

• Det är positivt om digitalt planeringsunderlag finns tillgängligt att ladda 

ner för att använda i Svenska kraftnäts GIS-system, då kan Svenska 

kraftnät använda det till utredningar kring lokalisering och 

miljökonsekvenser. 

• Det är viktigt att även digitalt material är sökbart, det vill säga att på 

samma sätt som vid läsning av en pdf att det snabbt går att hitta relevanta 

texter genom att använda sökfunktionen med ord. 

• Det är viktigt att det går att kopiera material även i digitala planer, dvs 

klippa ut relevanta textavsnitt eller kartor för att ha med i  MKB:er och 

ansökningar. 

 

Beslut i detta ärende har fattats av generaldirektör Lotta Medelius-Bredhe efter 

föredragning av Agnete Bretan, planhandläggare. Vid ärendets handläggning har 

även Katarina Larsson avdelningschef Samhällsbyggnad, Henrik Pernmyr 

verksjurist, Matilda Björkheden delprojektledare tillstånd samt Marcus Liljeberg 

GIS-samordnare deltagit. 

Sundbyberg, dag som ovan 

 

 

 

Lotta Medelius-Bredhe 

 

 Agnete Bretan 


